



Protokoll (nr 1)

Sammanträdesdatum: 2025-01-24

Tid: 09.00 – 12.00

Plats: Regnbågshuset, Barlastgatan 2

Paragrafer: 1 - 14

Närvarande

Ledamöter

Bettan Andersson	(V), ordförande
Richard Brodd	(L), 1:a vice ordförande
Oscar Linde Svedestad	(S)
John Harfouche	(C)
Mariette Höij Risberg	(D)
Jacob Lidman	2:a vice ordförande
Berit Larsson	
Angelica Löwdin	
Joakim Berlin	
Hans Hirschi	
Malin Isberg	
Louise Eriksson	
Steph Toro	
Nicklas Axelsson	

Övriga närvarande

Alicia Walheim	Kulturförvaltningen (§9)
Ellis Holmberg	Kulturförvaltningen (§9)
Jennie Wangel	Kulturförvaltningen (§9)
Elin Vikström	Polisens grupp mot demokratihotande brottslighet (§12)
Andrea Hammar	Polisens grupp mot demokratihotande brottslighet (§12)

Ej närvarande

Ese Ejodame	
Pernilla Hagman	(KD)
Bosse Parbring	(MP)
Hanna Tehrani	(SD)
Anna Jäderström	(M)

§ 1

Mötets öppnande

Ordförande Bettan Andersson hälsar välkomna och öppnar mötet.

§ 2

Val av justerare

Joakim Berlin väljs att jämte ordföranden justera protokollet.

§ 3

Fastställande av dagordning

Dagordningen fastställs enligt förslaget efter anmälan av övriga frågor.

§ 4

Föregående protokoll

Föregående protokoll läggs till handlingarna.

§ 5

Möjlighet för allmänheten att lyfta frågor eller synpunkter till rådet

Under sammanträdet medverkar fyra personer från allmänheten och möjlighet finns att lyfta frågor eller synpunkter till rådet.

En åhörare lyfter önskemål om att det tydligare kommuniceras vilka av rådets sammanträden som är öppna för allmänheten och inte, samt varför det är så.

Bettan Andersson tackar för synpunkten och svarar att rådets beredningsgrupp tar med sig denna fråga för vidare hantering.

§ 6

Pågående ärenden/uppdrag

- a) **Uppdrag att ta fram en ny plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor**
Ärendet är bordlagt i kommunstyrelsen till 2025-02-05.
- b) **Uppdrag att ta fram en riktlinje för stadens arbete med mänskliga rättigheter och likvärdig service**
Ärendet är bordlagt i kommunstyrelsen till 2025-02-05.
- c) **Göteborgs Stads program för jämlika livsvillkor och jämlik hälsa 2025-2030**
Göteborgs Stads program för jämlika livsvillkor och jämlik hälsa 2025–2030 antogs på [kommunfullmäktiges sammanträde 2024-12-12](#).
Programmet mejlas ut till rådet.
- d) **Göteborgs Stads biblioteksplan 2024-2028**
Göteborgs Stads biblioteksplan 2024-2028 antogs på [kommunfullmäktiges sammanträde 2024-12-12](#).
Planen mejlas ut till rådet.

Jacob Lidman framhåller önskemål om att de politiska representanterna i rådet återkopplar kring de politiska diskussioner som varit/är kring ovanstående ärenden.

Bettan Andersson lyfter att biblioteksplanen minoritetsåterremitterades i kommunfullmäktige utifrån [yrkande från SD, D och M](#).

Vidare riktar sig Bettan till de politiska representanterna och lyfter att det är bra att föra vidare till respektive ledamöter i kommunstyrelsen att förslag till plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor tagits fram i samverkan med HBTQI-rådet.

§ 7

Remisser

Inga inkomna remisser.

Jacob Lidman återkopplar att det på senaste beredningsmötet framkom att alla råd inte är föreslagna att remitteras förslag till hbtqi-plan och plan för stärkta insatser mot rasism. HBTQI-rådet är exempelvis inte föreslaget att remitteras planen för stärkta insatser mot rasism. Dock är det möjligt för rådet att svara på remissen ändå.

Samtal förs om ovanstående där flera ledamöter lyfter att de anser att HBTQI-rådet bör svara på remissen angående plan för stärkta insatser mot rasism även om den formellt inte remitteras rådet.

Protokoll (nr 1)

Sammanträdesdatum: 2025-01-24

Flera politiker lyfter att de kommer ta frågan vidare till sina kommunalråd för att föreslå att det yrkas på att HBTQI-rådet ska remitteras planen för stärkta insatser mot rasism.

Beslut

HBTQI-rådet beslutar att utse Jacob Lidman, Hans Hirschi och Malin Isberg som arbetsgrupp för att formulera remissvar angående Göteborgs Stads riktlinje för arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service.

HBTQI-rådet beslut att utse Jacob Lidman och Steph Toro, Hans Hirschi och Nicklas Axelsson som arbetsgrupp för att formulera remissvar angående Göteborgs Stads plan för stärkta insatser mot rasism.

HBTQI-rådet beslutar att utse Louise Eriksson, Berit Larsson, Joakim Berlin och Nicklas Axelsson som arbetsgrupp för att formulera remissvar angående Göteborgs Stads plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor.

§ 8**Översikt planering kommande år**

Samtal förs om planering för rådssammanträdena under året med utifrån förslag på aktörer att bjuda in och/eller ämnen att fördjupa sig i. Samtalet tar utgångspunkt i en påbörjad översikt framtagen av beredningsgruppen.

I samtalet lyfts följande förslag på ämnen att föra dialog om:

- Trygghet, hat och hot – både hur stadens arbetar med detta övergripande samt mer specifikt utifrån Trygg-i arbetet i stadsområdena. Behov av att adressera tillitsskapande åtgärder inom trygghetsarbetet.
- Hedersrelaterat våld och förtryck
- Boendefrågor – dialog med bostadsbolag, Framtiden AB.
- Revisionen
- Socialförvaltningarna

Beredningsgruppen tar med ovannämnda förslag till den vidare planeringen av rådets sammanträden.

§ 9**Information: Göteborgs Stads medverkan West Pride 2025**

Alicia Walheim, Ellis Holmberg och Jennie Wangel från Kulturförvaltningen medverkar för information om Göteborgs Stads medverkan på West Pride 2025.

Alicia Walheim inleder med att gå igenom syftet med att kommunen medverkar under West Pride samt beskriver hur Göteborgs Stads medverkan såg ut föregående år. Vidare

Protokoll (nr 1)

Sammanträdesdatum: 2025-01-24

informerar Alicia om hur planeringen ser ut i dagsläget gällande årets medverkan. Pride Park kommer i år förläggas på Bananpiren och staden arbetar för att kunna ha två montrar/tält även i år, där ett är tänkt att särskilt rikta sig till unga. Utöver detta kommer det även vara en Pre Pride-period i år samt Pride House och parad.

Ordet lämnas fritt.

Berit Larsson frågar vilken roll stadsbiblioteket har gällande programmet i Pride House.

Jennie Wangel svarar att West Pride förlägger programverksamheten och stadsbiblioteket bistår med att möjliggöra programmet. Jennie beskriver att stadsbiblioteket är platsen som ger förutsättningar för att kunna genomföra programmet.

Alicia Walheim kompletterar att konceptet litterär salong är något som West Pride och stadsbiblioteket genomför i samverkan. Vidare informerar Alicia om att staden kommer arrangera informationsträff och utbildningar. Informationsträffen är den 28 januari och riktar sig till stadens anställda som vill arrangera något under West Pride. Utbildningarna riktar sig till anställda i staden och är obligatorisk för alla som ska stå i stadens tält/monter under Pride Park. Utbildningarna handlar om normmedvetenhet med fokus på hbtqi och kommer hållas i samverkan med socialförvaltning centrum. Vidare lyfter Alicia att det finns möjlighet att få stöd för att arrangera programpunkter.

Flera ledamöter i rådet lyfter att det finns utmaningar med att förlägga Pride Park på Bananpiren och att det upplevs som mer tillgängligt när det förläggs centralt då det exempelvis möjliggör för fler förbipasserande att ta del av det som arrangeras.

Richard Brodd lyfter i egenskap av styrelseledamot i West Pride att säkerhetsläget och möjlighet att utveckla festivalområdet med mera sammantaget ledde fram till beslutet att förlägga Pride Park på Bananpiren.

Steph Toro lyfter att det arrangeras många andra aktiviteter under Pride-månaden, utanför det som West Pride arrangerar och frågar hur det ser ut för stadens medarbetare att gå på dessa aktiviteter på arbetstid?

Anna-Carin Jansson, planeringsledare på stadsledningskontoret som finns med under sammanträdet som åhörare och tidigare samordnat staden medverkan under West Pride, svarar att möjligheten för stadens medarbetare att ta del av West Prides program på arbetstid bygger på ett avtal mellan West Pride och fackliga organisationer. Om detta även ska gälla andra arrangemang under Pride-månaden skulle de fackliga organisationerna kunna ta upp det med staden som arbetsgivare.

Johan Harfouche frågar hur många av stadens anställda som medverkar/tar del av West Pride?

Alicia Walheim svarar att de inte har några exakta siffror på detta då det är svårt att mäta på ett korrekt sätt.

Ordföranden tackar för medverkan.

§ 10

HBTQI-rådets medverkan på West Pride 2025

Samtal förs om rådet ska medverka under West Pride 2025. Flera ledamöter lyfter att de tycker att rådet ska medverka under West Pride 2025, vidare förs diskussioner kring vad rådets medverkan skulle kunna innehålla. I samtalet lyfts bland annat:

- Politikerutfrågning med kommunalråden
- Programpunkt med fokus på funktionsrätt och/eller hot och våld
- Vilka bör representera rådet i Pride Park, bara civilsamhällesrepresentanterna eller tillsammans med politiska representanter?
- Samtal mellan rådet och communityt

Vidare framhålls behov av att fränkopplat medverkan under West Pride samtala vidare om hur rådet kan möta communityt mer återkommande. Det lyfts även önskemål om att rådet tydligare bör vara en del av hur Göteborgs Stad arbetar med medverkan under West Pride.

Sista dagen för anmälan av programpunkt är 28 februari så förslag på programpunkt kommer att beslutas om via mejl.

Beslut

HBTQI-rådet beslutar att medverka på West Pride 2025.

HBTQI-rådet beslutar att utse Hans Hirschi, Nicklas Axelsson och Malin Isberg som arbetsgrupp för rådets medverkan under West Pride 2025.

§ 11

Årsrapport

Förslag till Årsrapport för rådsarbetet 2024 har varit utskickat med kallelsen till dagens sammanträde.

Ordet lämnas fritt för samtal om vad rådet vill lyfta under punkten *Utvärdering av rådets arbete* i årsrapporten. I samtalet lyfts behov av att belysa och utvärdera att rådet inte uppfyller reglementets skrivning att särskilt främja möjligheten till inflytande för barn och unga som berörs av hbtqi-frågor. Vidare lyfts behov av att framhålla situationen kring den skrivelse som civilsamhällesledamöterna översände till kommunstyrelsen under hösten samt att synliggöra det viktiga arbete rådet gjort och varit en del av under föregående år.

Beslut

HBTQI-rådet beslutar att utse Jacob Lidman och Joakim Berlin som arbetsgrupp för att formulera förslag på text till årsrapporten. Beslut om texten fattas på mejl.

§ 12

Information och dialog: Polisens grupp mot demokratihotande brottslighet

Medverkande:

Elin Vikström, samordnare och ställföreträdande gruppchef region Väst

Andréa Hammar, förundersökningsledare region Väst.

Elin Vikström inleder med att beskriva gruppen mot demokratihotande brottslighets verksamhetsuppdrag vilket bland annat innebär arbete med:

- påverkansbrott, demokratibärande funktioner
- hatbrott
- våldsbejakande extremism
- (samhällsviktig verksamhet - ett pilotprojekt inom ramen för gruppens uppdrag där det i skrivandes stund ej är klart om det ska permanentas).

Vidare är en del av gruppens uppdrag att arbeta med motivrelaterad brottslighet vilket innebär att arbeta utredande utifrån att förstå motiv.

Flera ledamöter lyfter att det inom civilsamhället finns upplevelser och erfarenheter av att lämnas ensamma i hanteringen av hat och hot. Utifrån dessa resonemang ställs följande frågor: Hur förhåller sig begreppen kring förtroendevalda och påverkansbrott till civilsamhället och dess företrädare? Ses civilsamhället som demokratibärande funktioner?

Andréa Hammar svarar att gällande demokratibärande funktioner behöver det göras en bedömning från fall till fall. Det är inte låst till att bara gälla vissa, utan bedömning ska göras utifrån varje enskild situation/uppdrag och det skulle absolut kunna inkludera civilsamhället. Vidare beskriver Andréa att ett grundbrott såsom hot kan starta i gång en utredning som sedan också kan visa att det rör sig om ett påverkansbrott.

Elin Vikström framhåller att påverkansbrott är en ständig juridisk utvecklingsfråga för att kunna bredda verktygslådan.

Jacob Lidman lyfter erfarenheter av bristande stöd från polisen när det finns en konstaterad hotbild mot civilsamhällesorganisationer eller dess företrädare. Jacob ställer följande frågor: Vad behövs för att polisen ska kunna agera innan ett brott begåtts? Vad behöver civilsamhällesorganisationer lämna över för information för att kunna få stöd från polisen innan något händer men när en hotbild finns?

Elin Vikström svarar att det är en komplex problembild vilket gör det svårt att ge ett svar som gäller alla alltid. Elin poängterar att hon förstår utmaningarna och håller med om att det finns utvecklingsbehov för att bättre jobba förebyggande innan brott sker. Vidare beskriver Elin att de exempelvis försöker stötta kommunpoliserna för att de ska kunna skapa bra lokal samverkan och inventera den lokala nivån och poängterar vikten av att ha koll på exempelvis hatbrott på lokal nivå.

Protokoll (nr 1)

Sammanträdesdatum: 2025-01-24

Joakim Berlin understryker vikten av att förstå vad hbtqi-personer utsätts för då det kan handla om allt från grova hatbrott till mer subtila brott men där konsekvensen blir ett demokratiproblem.

Elin Vikström förstår utmaningen och frustrationen kring det som inte klassas som ett brott juridiskt, men som ändå får stora konsekvenser och är obehagligt för den enskilda. Vidare beskriver Elin att det finns brott som byggs upp av många saker, exempelvis trakasserier, där mängden spelar stor roll.

Andréa Hammar lyfter att gruppen mot demokratihotande brottslighet jobbar i hela skalan från skadegörelse till grova våldsbrott, där det kan förekomma mycket mängdbrott. Andréa poängterar att polisen som myndighet måste kunna hantera all typ av brottslighet och beskriver att motivbrott handlar om att någon inte accepterar den du är medan påverkansbrotten handlar om att någon inte vill att du ska yttra dig. Överlag landar gruppens uppdrag in i att arbeta för grundläggande fri och rättigheter.

Hans Hirschi påtalar att det är många som tillhör olika minoritetsgrupper som generellt har en låg tillit till polisen. Hans frågar hur de jobbar internt inom polisen för att de som tar emot samtalen om olika brott också har förståelse för exempelvis den tillitsbrist som finns och den särskilda utsattheten hos exempelvis hbtqi-personer?

Elin Vikström beskriver att en del i att polisen har utvecklat arbetet med demokratihotande brottslighet är att FN:s råd för mänskliga rättigheter kritiserade polisen som myndighet för att inte jobba bra nog med att fånga upp bland annat hatbrott. Vidare lyfter Elin att polisen har ett nätverk där alla har fördjupad kompetens inom demokratihotande brottslighet och att de som utgör nätverket har i uppdrag att utbilda sina grupper om detta i syfte att skapa en bred baskunskap. Elin poängterar att det är ett pågående utvecklingsarbete och ser att det finns flera verktyg och arbetssätt som kan utvecklas för att bättre jobba med demokratihotande brottslighet i hela organisationen.

Vidare beskriver Elin och Andréa en lägesbild utifrån anmälningar gällande hatbrott och påverkansbrott där de understryker att mörkertalet är väldigt stort, vilket de menar av olika skäl är signifikant för alla de brott som de utreder. Detta blir bland annat tydligt vid jämförelse av Brottsförebyggande Rådets (BRÅ) [rapport om polisanmällda hatbrott](#) och BRÅs rapport om [självrapporterad utsatthet för hatbrott](#). Både Elin och Andréa konstaterar att det finns mycket att göra för att minska denna diskrepans och framhåller att det är komplext att förhålla sig till statistiska underlag när det finns så stora mörkertal. De konstaterar även att det finns samma mönster gällande mörkertal bland påverkansbrott. Andréa lyfter att det i utredningsförfarandet kan bli tydligt att det händer mycket som inte synliggörs och understryker att det av bland annat denna anledning är viktigt att inkomma med en polisanmälan, för att mer brottsutsatthet ska bli synliggjord och kunna hanteras.

Avslutningsvis visar Elin och Andréa exempel på olika former av stöd som går att få vid brottsutsatthet. Det handlar exempelvis om rättsvårdande stöd i form av brottsofferstöd, personsäkerhet eller målsägande biträdande. Annat stöd som finns är [RFSL](#), [brottsofferjouren](#) och [stödcentrum brottsutsatta](#).

Protokoll (nr 1)

Sammanträdesdatum: 2025-01-24

Jacob Lidman lyfter att gruppen mot demokratihotande brottslighet gärna få ta kontakt med civilsamhällesorganisationer för vidare samtal.

Steph Toro framhåller att det kan finnas en dubbel/trippel utsatthet för många då hoten inte bara kan komma från extrema miljöer utan också från politiker.

Ordföranden tackar för medverkan.

§ 13

Övriga frågor

a) Uppsamlingstillfälle introduktionsutbildning rättighetsbaserade råd

Den 4 mars kl. 16.30-18.00 kommer ett gemensamt uppsamlingstillfälle gällande introduktionsutbildning för ledamöter i kommunstyrelsens rättighetsbaserade råd erbjudas. Utbildningen kommer hållas på stadsledningskontoret. Anmälan görs till rådssamordnaren.

b) Återkoppling insatser överförmyndarenheten och Äldreombudsmannen

Berit Larsson återkopplar från en träff med ledamöter från RFSLs styrelse som nu ska ge utbildningar inom överförmyndarenheten. Vidare har hbt-seniorerna haft en träff med Äldreombudsmannen. Berit understryker att rådets arbete har betydelse!

§ 14

Mötets avslutande

Bettan Andersson avslutar mötet och tackar alla för medverkan.

Underskrifter

Sekreterare

Anna Thomasson

Ordförande

Bettan Andersson

Justerande

Joakim Berlin



Protokoll (nr 1)

Sammanträdesdatum: 2025-01-24